

YVES AUBIN DE LA MESSUZIÈRE, *Lo status quo nel Vicino Oriente non è più sopportabile.*

ABSTRACT - *Last summer's Lebanese crisis highlighted the interconnectedness of the conflicts in the Middle East. It has shown once again the impossibility of resolving the acute problems of this region with military intervention. It is feared that the region's players have yet to realize this. But for France, as for Italy, who have taken full responsibility, it is critical that the international community reacts to abandon the diplomatic status quo and end the spiralling violence. All the diplomatic and political elements exist to re-launch the peace process between Israelis and Palestinians. They must return to the negotiating table.*

RÉSUMÉ - *La crise libanaise de l'été dernier a mis en relief l'imbrication des conflits au Proche-Orient. Elle a montré aussi une nouvelle fois l'impossibilité de régler les problèmes aigus de cette région par la voie militaire. Il est à craindre que les acteurs de la région n'en aient pas encore pris conscience. Mais pour la France comme l'Italie, qui ont pris toutes leurs responsabilités, il est urgent que la communauté internationale agisse pour sortir du status quo diplomatique et de l'engrenage de la violence. Tous les éléments de la relance du processus de paix entre Israéliens et Palestiniens existent. Il faut les remettre sur la table des négociations.*

PAROLE CHIAVE: *Libano, Medio Oriente, Conflitto israelo-palestinese, Francia, Processo di pace.*